
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 19. november 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 187
Spørger konstaterer ud fra ministerens svar på SAU (2013-2014) alm. del,
spørgsmål 872, 874 og 876, at ministeren ikke forholder sig til de spørgsmål,
der er stillet. Det er velkendt, at værdien af støtten for ugeaviser efter rekla-
meafgiftsloven svarer til den afgiftsfritagelse, som ugeaviserne er berettiget til.
Størrelsen af denne afgiftsfritagelse afhænger af tryksagens vægt (målt i kilo-
gram). Størrelsen af kulturstøtten til ugeaviserne afhænger således alene af
ugeavisens vægt – uden at der i øvrigt ses på de redaktionelle omkostninger
mv., således som det er tilfældet i mediestøtteloven. Som bekendt gives der i
mediestøtteloven støtte efter de redaktionelle omkostninger. Ministeren bedes
derfor på ny – uden henvisning til svarene på spørgsmål 872, 874 og 876 –
svare på følgende: Hvordan kan en tryksags vægt være afgørende for størrel-
sen af den kulturstøtte, en ugeavis er berettiget til at modtage under reklame-
afgiftsloven? Og er ministeren af den opfattelse, at en tryksags vægt kan væ-
re en egnet målestok for tryksagens bidrag til den kulturelle debat?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jan E. Jørgensen (V).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jan.E@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Mads Rørvig
formand
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